
Protokół Nr III /2014 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 30 grudnia 2014 r. 

 

III Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 30 

grudnia 2014 r. w sali konferencyjnej Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

przy ul. Szkolnej 5B. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o 

godz. 1300, a zakończyły ok. godz. 1445. 

Ad. 1  

 Otwarcie III Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu - Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego - Józef Blank, 

- Z-ca Wójta Gminy Kurzętnik – Teresa Łątkowska, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista 

- załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecna była radna Ewa Dembek. 

Ad. 3  

 Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Paweł Dreszler. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Dreszler wyraził zgodę. 
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 4).  

Następnie zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 16 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie III Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Powiatu. 
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIX/465/2014 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 
19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał zmieniających: XLIX/383/2014 z dnia 
23.01.2014 r., L/400/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/407/2014 z dnia 27.03.2014 r., 
LII/411/2014 z dnia 23.04.2014 r., LIII/419/2014 z dnia 28.05.2014 r., LIV/431/2014 z 
dnia 26.06.2014 r., LV/437/2014 z dnia 31.07.2014 r., LVI/445/2014 z dnia 11.09.2014 
r., LVII/454/2014 z dnia 24.09.2014 r., LVIII/459/2014 z dnia 30.10.2014 r., 
LIX/465/2014 z dnia 14 listopada 2014 r., II/16/2014 z dnia 10 grudnia 2014 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIX/466/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 
19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2014 r. oraz 
uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r., L/401/2014 z dnia 
27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/412/2014 z dnia 23.04.2014 r., 
LIII/420/2014 z dnia 28.05.2014 r., LIV/432/2014 z dnia 26.06.2014 r., LV/438/2014 z 
dnia 31.07.2014 r., LVI/446/2014 z dnia 11.09.2014 r., LVII/455/2014 z dnia 24.09.2014 
r., 170/877/2014 z dnia 13.10.2014 r., LVIII/460/2014 z dnia 30.10.2014 r., 
LIX/466/2014 z dnia 14 listopada 2014 r., II/17/2014 z dnia 10 grudnia 2014 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem pomieszczenia piwnicznego 
Niepublicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej „Centrum Stomatologii” w Nowym 
Mieście Lubawskim przy ul. Grunwaldzkiej 3. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu użytkowego 
Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Mieście Lubawskim. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia delegatów powiatu nowomiejskiego na Walne 
Zebranie Członków Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów Dorzecza Drwęcy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim na 2015 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście 
Lubawskim Nr I/10/2014 z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji 
Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście 
Lubawskim Nr I/11/2014 z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego. 



 3 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście 
Lubawskim Nr I/12/2014 z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Przyrody. 

17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
18. Sprawy różne. 
19. Zakończenie obrad III Sesji Rady Powiatu. 
 

Ad. 5 
 Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad II Sesji Rady Powiatu p. Jan Czapliński poinformował, że zapoznał się z 

protokołem. Protokół odzwierciedla przebieg sesji. Radny wnioskował o jego przyjęcie bez 

odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr II/2014. Głosowało 16 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 1 

grudnia do 22 grudnia 2014 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 3 i 10 grudnia 

2014 r. (załącznik nr 5). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że sprawozdanie było omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji. 

W okresie międzysesyjnym Zarząd obradował trzykrotnie: 3, 10 grudnia i dziś przed sesją 30 

grudnia. Z ważniejszych spraw, którymi zajmował się Zarząd należy wymienić: 

- ustalenie delegata powiatu na Zgromadzenie Ogólne Związku Powiatów Polskich – 

delegowano Starostę.  

Starosta dodał, że w styczniu odbędzie się również posiedzenie Konwentu Powiatów 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego. Spośród starostów zostanie wybrano 3-osobowy 

zespół, którym będzie ciałem doradczym Marszałka Województwa.  

- podjęcie decyzji w sprawie ubezpieczenia mienia powiatu – wybrano firmę 

ubezpieczeniową na 3 lata, oferta była bardzo korzystna, 

- analizowano kwestię wynajmu pomieszczeń w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3 – na ok. 

1000 metrów, 127 pozostaje niewykorzystanych – Zarząd podejmie wszelkie działania, aby 

jak najszybciej je zagospodarować. Będzie to jeden z priorytetów dla Zarządu. 

Na salę obrad wszedł Wójt Gminy Grodziczno Tomasz Szczepański. 

- omawiano stawki za wynajem pomieszczeń jednostkom, które mają już swoją siedzibę w 

budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3 oraz podmiotom, które planują wynająć lokale, 
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- omawiano kwestię połączenia dwóch spółek, które funkcjonują na terenie szpitala /Szpital 

Powiatowy Sp. z o.o. i Medical Sp. z o.o./ - Zarząd planuje ich połączenie w ciągu 2,3 

miesięcy. Chodzi o ograniczenie kosztów podwójnej księgowości i kierownictwa. Spółka 

„Medical” była powołana w celu oddłużenia szpitala. Zarząd powołał zespół roboczy w 

którego skład wejdą (oprócz Członków Zarządu): Radca Prawny Starostwa Powiatowego 

Maciej Sikorski, Radca Prawny Szpitala Powiatowego Witold Lendzion, dyrektor Szpitala 

Jan Karwowski, Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska i Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz- 

Górzkowska. Kontrakt spółki „Medical” o wartości ok. 100 tys. zł. zostanie przejęty przez 

Szpital. Starosta wyraził nadzieję, że to posunięcie usprawni pracę szpitala. Doceniono 

starania Dyrektora Szpitala dzięki którym gmina miejska Lubawa przekazuje niemałe środki 

finansowe na modernizację przychodni prowadzonej przez szpital nowomiejski, a istniejącej 

w Lubawie /Przychodnia „Nad Jesionką”/. Starosta dodał, że być może jest to jakieś 

zbliżenie, dobry klimat pod kątem ewentualnego połączenia Lubawy z powiatem 

nowomiejskim.      

- Zarząd zajął się również kwestią projektu na budowę hali sportowej przy Zespole Szkół 

Zawodowych – pierwotny kosztorys opiewał na kwotę 4 300 tys. zł. Kosztorys zmniejszono 

najpierw o kwotę 500 tys. zł. i zrezygnowano z zagospodarowania terenu wokół hali (tereny 

zielone) i dróg dojazdowych – 220 tys. zł. Na tym etapie inwestycji wycofano się z tego. 

Należy skupić się na kwocie 3,5 mln zł. Zarząd przeanalizował projekt. Pierwotnie 

planowano z niego zrezygnować i kupić gotowy projekt za symboliczną złotówkę – chodziło 

o projekt sali gimnastycznej przy Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście 

Lubawskim lub sali przy Gimnazjum w Kurzętniku. Jednak prace projektowe są już bardzo  

zaawansowane. Projekt jest praktycznie na ukończeniu. Na spotkanie z Zarządem 8 stycznia 

2015 r. projektant przywiezie gotową dokumentację. Gdyby teraz się z tego wycofać, firma 

nałoży kary, a projektu nie będzie. Nie uda się złożyć w lutym wniosku do Urzędu 

Marszałkowskiego, a w maju do Ministerstwa Sportu, gdzie można otrzymać dofinansowanie 

do 33% wartości inwestycji czyli ok. 1 mln zł. 8 stycznia gotowy więc będzie projekt i 

kosztorys hali. Znana jest dokładna cena. Jednak aby inwestycja była możliwa, konieczna jest 

sprzedaż budynku po szkole w Czachówkach. Rozpoczęto szeroką promocję, reklamę 

budynku. Pojawiają się różne podmioty, jedne podchodzą do tematu poważnie, inne bardziej 

żartobliwie, proponując, żeby powiat wniósł nieruchomość w formie aportu do jakiegoś 

przedsięwzięcia. Na takie propozycje Zarząd odpowiada negatywnie, bo powiat jest 

zainteresowany tylko i wyłącznie sprzedażą. Dziś pojawiła się informacja, że w budynku 

mogłaby powstać szkoła muzyczna czy artystyczna. Jest to bardzo dobra inicjatywa, ale 



 5 

powiat potrzebuje pieniędzy na dokończenie swojej inwestycji. I liczy na ustaloną kwotę 

1 700 tys. zł. /nieuwzględniając bonifikaty/ Starosta wyraził nadzieję, że uda się sprzedać 

budynek i tak jak obiecano na spotkaniu w szkole, w przyszłym roku ruszy inwestycja w 

Kurzętniku. Jeżeli sprzedaż się nie uda, wniosek do Marszałka należy tak opracować, aby 

można było w pierwszym roku zrealizować środki z Ministerstwa Sportu, a w ciągu kolejnego 

roku dokonać sprzedaży mienia. Starosta dodał, że Zarząd odwiedził szkołę w Kurzętniku, 

oglądano pomieszczenia dydaktyczne, kotłownię. 

- na dzisiejszym posiedzeniu, oprócz kwestii połączenia spółek, podjęto również temat 

remontu oddziału chirurgii. Pozytywne jest to, że jest gotowa dokumentacja techniczna. Ma 

co prawda kilka lat, trzeba ją uaktualnić, sporządzić nowy kosztorys. Należy podjąć działania 

w celu doprowadzenia standardu tego oddziału do standardu pozostałych trzech oddziałów.  

- odbyło się również spotkanie Radnej Sejmiku Województwa, Starosty, Burmistrza i Wójtów 

Gmin powiatu nowomiejskiego (oprócz Wójta Gminy Grodziczno) z Marszałkiem 

Województwa. Rozmawiano o planach inwestycyjnych na lata 2015 i 2016 i perspektywie na 

kolejne 4 lata. Nadrzędna kwestia to odblokowanie drogi wojewódzkiej w Biskupcu. O to 

należy walczyć w przyszłym roku. 4 lata temu zamknięto most w Słupnicy dla ciężkiego 

ruchu. Starosta spotkał się w tej sprawie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich p. 

Królikowskim oraz szefem Rejonu ZDW w Nidzicy. Starosta wyraził nadzieję, że w 

przyszłym roku uda się wykonać dokumentację i przeprowadzić remont mostu. Remontowana 

jest droga wojewódzka na odcinku od Lidzbarka Welskiego do Działdowa. Należy podjąć 

starania, żeby  w latach 2015 – 2018 była wyremontowana droga od Grodziczna aż do 

Biskupca. Chodzi o dobre połączenie drogowe województwa z autostradą A1 w Grudziądzu. 

Jest to zadanie dla Zarządu, aby przekonać radnych Sejmiku Województwa do tego 

przedsięwzięcia.  

- Zarząd dał stosowne upoważnienia Komendantowi Powiatowemu PSP do rozpoczęcia 

inwestycji związanej z termomodernizacją budynku komendy. W 2015 r. inwestycja będzie 

zrealizowana.    

- Starostwie odwiedzili również Dom Dziecka w Pacółtowie – budynek domu również 

wymaga remontu, a przede wszystkim docieplenia. Zarząd będzie czynił starania, aby w ciągu 

tej kadencji to zrealizować. 

Starosta podsumował, że Zarząd działa bardzo intensywnie. Jeżeli chodzi o Starostwo, 

dokonywana jest szczegółowa analiza pracy poszczególnych wydziałów. Planuje się 

utworzenie silnej komórki, która będzie pozyskiwać środki unijne. Reorganizacja będzie 

dokonana w sposób reformatorski, prowadzone będą rozmowy z szefami wszystkich 
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komórek. Jeśli będą zwolnienia, to w naturalny sposób, bo ktoś będzie odchodził na 

emeryturę. Wówczas będą przeszeregowania w ramach pracowników Starostwa. Nie będą 

zatrudniani nowi pracownicy. Jest spory problem, ponieważ w Starostwie pracuje bardzo 

dużo osób niepełnosprawnych. Tym tematem też należy się zająć. Będzie dokonana głęboka 

analiza każdego wydziału, bo każdy musi być sprawny i wydajny. Starosta dodał, że wszystko 

odbędzie się na zasadzie usprawnienia pracy urzędu, rewolucji nie będzie. Zadania 

strategiczne planuje się zrealizować w ciągu 4 lata. Jednym z takich priorytetów jest także 

budowa obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. Starosta zadeklarował, że wspólnie z 

Zarządem będzie lobbować w województwie, aby w ciągu 4 lat inwestycja rozpoczęła się, 

żeby w końcu Nowe Miasto się odblokowało. W sprawę jest mocno zaangażowany 

Burmistrz. Wójtowie gmin również są żywo zainteresowani tą sprawą. Starosta zapewnił, że 

dołoży starań, aby między samorządowcami panowała dobra atmosfera, dobry klimat dla 

współdziałania; żeby powiat nowomiejski był dostrzeżony w województwie i żeby się to 

przełożyło na inwestycje. Współpraca z p. Burmistrzem, Wójtem Dereszewskim i 

Waruszewskim układa się bardzo dobrze. Wczoraj Starosta spotkał się z Wójtem Gminy 

Biskupiec. Wyraził nadzieję, że równie dobrze będzie układała się współpraca z Wójtem 

Gminy Grodziczno. Wspólne przedsięwzięcia będą podejmowane, szczególnie jeżeli chodzi o 

budowę dróg. Starosta dodał, że liczy również na współpracę z Burmistrzem i Wójtami jeżeli 

chodzi o remont chirurgii w szpitalu. Na tym zakończył swoje wystąpienie.  

Z sali obrad wyszła Z-ca Wójta Gminy Kurzętnik Teresa Łątkowska. 

Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie było obszerne i budujące. Wyraził nadzieję, że 

wspólnymi siłami uda się wszystkie zamierzenia i plany zrealizować.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Jan Czapliński wrócił do pytania z poprzedniej sesji – czy powiat ma zawarte 

ubezpieczenie od wypadków na drogach, w jakiej firmie i na jaką kwotę. Radny dodał, że 

sprawa dotyczy także wypadków na chodnikach. W przeszłości miały miejsce takie zdarzenia 

i jest to bardzo ważne. 

Radny Adam Głowacki zwrócił uwagę na stan poboczy wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 538. 

Na odcinku od Wawrowic w kierunku Biskupca przez las są pozapadane pobocza. Jest jedna 
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wielka wyrwa. Radny zaproponował, aby po raz kolejny napisać pismo w tej sprawie do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Radny Bogumił Kurowski podjął wątek współpracy z samorządem miasta i gminy Lubawa. 

Radny sugerował, aby przedstawicieli tych samorządów zainteresować pracą powiatu, 

Starostwa, zapraszać na posiedzenia, uroczystości, sesje. Być może pomogłoby to ew. 

zbliżeniu się powiatu nowomiejskiego i Lubawy, o czym wspomniał p. Starosta. Radny 

Kurowski dodał, że mieszkańcy powiatu, w szczególności miasta i gminy Kurzętnik, będą 

zadowoleni z faktu, że obwodnica została wpisana do kontraktu wojewódzkiego. Realizacja 

ma nastąpić w ciągu trzech lat. 

Starosta zaproponował, że na pytanie radnego Czaplińskiego odpowiedzi udzieli Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych p. Ryszard Kłosowski.  

P. Kłosowski poinformował, że drogi powiatowe i chodniki wzdłuż nich, są ubezpieczone. 

Zakończył się 3-letni okres na jaki było ubezpieczenie mienia. Mienie ubezpieczała firma 

InterRisk  z Olsztyna. Odbył się nowy przetarg i ta sama firma będzie ubezpieczała mienie 

powiatu przez kolejne 3 lata. Współpraca z firmą InterRisk układa się bardzo dobrze. Nie ma 

wiele zgłoszeń, a w przypadku tych które są, nie ma żadnych problemów. Firma prowadzi 

sprawy. ZDP żadnych kar nie płaciło, jedynie ze sprawy sprzed kilku lat, trzeba wypłacać 

rentę jednej z mieszkanek Skarlina. Powiat przegrał sprawę w sądzie i musi płacić rentę.  

Starosta w odpowiedzi na wniosek radnego Głowackiego wyjaśnił, że jeżeli chodzi drogę nr 

538 konieczna jest przebudowa całej drogi. Faktycznie pobocza są fatalnym stanie, uskoki są 

rzędu 30 cm. Drogę niszczy ciężki transport (głównie drzewny) jeżdżący do Biskupca. 

Dlatego należy podjąć starania o ujęcie drogi w planie do przebudowy na odcinku do Wlk. 

Tymawy do Grodziczna. Starosta poinformował, że spotkał się z samorządowcami z powiatu 

działdowskiego. 9 stycznia odbędzie się toast noworoczny, na który też są zaproszeni 

samorządowcy z powiatów ościennych. Wyraził nadzieję, że z wszystkimi samorządami będą 

dobre, przyjacielskie kontakty i że przełoży się to wspólne inwestycje miedzy powiatami, na 

wspólne inwestycje między gminami. Tylko takie wspólne, większe projekty mają szanse na 

dofinansowanie w Urzędzie Marszałkowskim. 

Radny Romuald Koszewski powiedział, że jeżeli chodzi o oddział chirurgii, poprawy 

wymagają warunki lokalowe, a nie warunki leczenia. Kadra medyczna i usprzętowienie, jest 

jedno z lepszych z województwie. Trzeba dołożyć starań, aby jak najszybciej poprawić 

warunki lokalowe. 

Starosta powiedział, że był obecny na spotkaniu wigilijnym Komitetu Rozbudowy Szpitala. 

Dziękował wspólnie z Wicestarostą za to, co przez tyle lat zrobił dla szpitala Komitet, że 
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pozyskał tyle pieniędzy. Remont oddziału należałoby zacząć od piwnic, poprzez remont 

pięter, aż po poddasza, które można zaadaptować na cele szkoleniowe, edukacyjne.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.   

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 16 radnych.  

Oprócz radnych na sali obecni są: Skarbnik Powiatu, redaktor Tygodnika Internetowego, 

protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 8 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał 

zmieniających: XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r., L/400/2014 z dnia 27.02.2014 r., 

LI/407/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/411/2014 z dnia 23.04.2013 r., LIII/419/2014 z dnia 

28.05.2014 r., LIV/431/2014 z dnia 26.06.2014 r., LV/437/2014 z dnia 31.07.2014 r., 

LVI/445/2014 z dnia 11.09.2014 r., LVII/454/2014 z dnia 24.09.2014 r., LVIII/459/2014 z 

dnia 30.10.2014 r., LIX/465/2014 z dnia 14 listopada 2014 r., II/16/2014 z dnia 10 

grudnia 2014 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że zgodnie z aktualną WPF dochody na 

ten rok planuje się na poziomie 41 984 tys. zł., a wydatki - 40 886 tys. zł. (kwoty w tysiącach 

złotych). Wypracowana jest nadwyżka w kwocie 1 098 tys. zł. oraz wolne środki, co daje 

razem 1 402 800 zł. Stan zadłużenia na koniec roku wyniesie 15 493 200 zł. Wskaźnik 

zadłużenia jest na razie bezpieczny. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr III/20/2014 (załącznik nr 6) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 9 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIX/466/2014 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 

19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2014 r. oraz 

uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r., L/401/2014 z dnia 

27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/412/2014 z dnia 23.04.2014 r., 

LIII/420/2014 z dnia 28.05.2014 r., LIV/432/2014 z dnia 26.06.2014 r., LV/438/2014 z 

dnia 31.07.2014 r., LVI/446/2014 z dnia 11.09.2014 r., LVII/455/2014 z dnia 24.09.2014 

r., 170/877/2014 z dnia 13.10.2014 r., LVIII/460/2014 z dnia 30.10.2014 r., LIX/466/2014 

z dnia 14 listopada 2014 r., II/17/2014 z dnia 10 grudnia 2014 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Skarbnik poinformowała, że zmian w budżetach dokonują praktycznie wszystkie jednostki 

budżetowe powiatu (a jest ich łącznie ze Starostwem Powiatowych - 13). Zmiany wiążą się z 

zamknięciem roku budżetowego. Zadania zlecone muszą być wykonane w 100%. Wolne 

środki wrócą do budżetu powiatu, można je zaangażować w przyszłym roku. Z końcem roku 

zamknięte będą lokaty over-nicht, depozyty, rachunki. Jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne, 

niewykonane jest zadanie związane z budową sali sportowej przy ZSZ w Kurzętniku. 

Podobnie jeżeli chodzi o sprzedaż mienia. To, co nie zostało wykonane w tym roku, zostanie 

przeniesione do budżetu 2015. Zmiany zostaną dokonane na pierwszej sesji w przyszłym 

roku. P. Skarbnik powiedziała, że kolejna zmiana jakiej należy dokonać w przyszłorocznym 

budżecie, wiąże się z informacją o tym, że na terenie powiatu istnieje niepubliczna 

podstawowa szkoła specjalna. Tego zadania nie ma w budżecie, a musi być. Powiat musi w 

100% sfinansować szkołę. Środki będą pochodzić z subwencji oświatowej. Na razie w 

Systemie Informacji Oświatowej jest zgłoszony jeden uczeń tej szkoły, na niego będzie 

przychodziła subwencja. Jednak powiat musi płacić dotację na rzeczywistą liczbę uczniów, a 

w tej chwili wiadomo, że jest ich dwoje. Powiat nie ma takich środków w budżecie, ale trzeba 

będzie je zabezpieczyć. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr III/21/2014 (załącznik nr 7) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł radny Buliński. Aktualnie na sali obecnych jest 15 radnych. 

Na salę obrad weszła Sekretarz Powiatu. 
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Ad. 10 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem pomieszczenia 

piwnicznego Niepublicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej „Centrum Stomatologii” w 

Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Grunwaldzkiej 3 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały . 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr III/22/2014 (załącznik nr 8) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu użytkowego 

Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr III/23/2014 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł radny Buliński. Aktualnie na sali obecnych jest 16 radnych. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia delegatów powiatu nowomiejskiego na 

Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów Dorzecza Drwęcy 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr III/23/2014 (załącznik nr 

10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim na 2015 rok 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z załącznikiem. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr III/24/2014 (załącznik nr 

11) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim Nr I/10/2014 z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji 

Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrow ia 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Za uchwałą nr III/25/2014 (załącznik nr 

12) głosowało 15 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Pisma radnych dotyczące wyrażenia woli w pracach komisji stanowią załącznik nr 13,14 i 15. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim Nr I/11/2014 z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji 

Bezpieczeństwa Publicznego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Za uchwałą nr III/26/2014 (załącznik nr 

16) głosowało 15 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim Nr I/12/2014 z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Przyrody 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z załącznikiem. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr III/27/2014 (załącznik nr 

17) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielano na bieżąco. 

Ad. 18 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Radny Czapliński wrócił do kwestii subwencji dla niepublicznej szkoły specjalnej. Na 

jednego ucznia to kwota ok. 5 tys. zł. /miesięcznie/. Jeżeli wiadomo już, że uczniów jest 

dwoje, czy należałoby już wcześniej podać tej liczby do SIO.  
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Radny Kurowski zapytał co się stanie, jeżeli uczniów ubędzie.  

P. Skarbnik odpowiedziała, że nie zabiera się tych pieniędzy. Szkoła istnieje dopiero od 

września. Od 1 stycznia 2015 r. powiat zaczyna ją dotować. Należy wyliczyć stawkę na 

ucznia. Jeżeli są to uczniowie ze sprzężeniami, to zapewne subwencja będzie przekazywana 

w pełnej wysokości.  

Radna Katarzyna Trzaskalska wyjaśniła, że subwencja jest wyliczana na podstawie danych 

szkół wprowadzonych do Systemu Informacji Oświatowej (SIO) Pierwszy meldunek robi się 

na 10 września i jest to sama liczba uczniów. 30 września robi się szczegółowy meldunek. Na 

podstawie danych z 30 września Ministerstwo Edukacji Narodowej oblicza subwencję 

oświatową. Na uczniów niepełnosprawnych lub z deficytami subwencja jest dużo wyższa. W 

przypadku ucznia ze sprzężeniami jest to ok. 45 tys. zł. rocznie, a dla porównania na 

„zwykłego” ucznia – 9 tys. zł.  

Radny Czapliński zapytał czy listę uczniów zamyka się 30 września.  

Radna Trzaskalska odpowiedziała, że kolejny meldunek wykazuje się wg. stanu na dzień 31 

marca. Jeżeli ktoś przybędzie, to będzie wykazany w tym meldunku. Radna dodała, że w tej 

chwili również trwa weryfikacja danych. Szkoły mają sprawdzać czy wszystko dobrze 

wykazano w SIO. Możliwe, że jakieś zmiany zostaną uwzględnione i kwoty subwencji się 

zwiększą.  

Wicestarosta podkreślił, że szkoły specjalne są zadaniem własnym powiatu. Powiat takiej 

szkoły nie prowadzi. Dobrze, że na naszym terenie powstała szkoła niepubliczna, ponieważ 

najbliższa tego typu jest w Iławie. W tym przypadku dochodzi koszt dowożenia ucznia, 

chociaż to jest akurat zadaniem gminy. Pieniądze na uczniów nowej szkoły zostaną 

uwzględnione w subwencji i przekazane szkole. Subwencja jest liczona na rok oświatowy i 

jeżeli np. dane dziecko zakończy naukę z dniem 30 czerwca, to subwencja nie jest 

pomniejszana. 

Przewodniczący powiedział, że w tej chwili trwa ogólnopolska akcja protestacyjna lekarzy 

podstawowej opieki zdrowotnej. Mówi się, że pacjenci, którzy nie dostaną się do lekarzy 

POZ, mogą trafić do szpitali. Przewodniczący zapytał jak to wygląda w naszym powiecie, czy 

większość POZ-ów podpisała kontrakty z NFZ. 

Starosta odpowiedział, że rozmawiał na ten temat z Dyrektorem Szpitala. Umów nie 

podpisały POZ-y w Biskupcu i Grodzicznie, które czekają na podpisanie porozumienia przez 

Związek Porozumienie Zielonogórskie. W całym kraju na obecną chwilę umów nie podpisało 

ok. 30% zakładów. Liczą na wyższe stawki, szczególnie jeżeli chodzi o pakiet onkologiczny i 

kardiologiczny. Dyrektor Szpitala Powiatowego w NML zapewnił, że szpital jest 
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przygotowany na przyjęcie pacjentów, którzy nie dostaną się do swoich POZ-ów. Starosta 

wyraził nadzieję, że dojdzie do porozumienia, bo nie wyobraża sobie, żeby 5 stycznia 

wszystkie ośrodki normalnie nie funkcjonowały. 

Radny Głowacki poruszył kwestię dojazdu do biura ARiMR.  Jest tam znak zakazu wjazdu. 

Radny wnioskował, aby go usunąć, ponieważ rolnicy mają utrudniony dojazd do biura. Droga 

jest powiatowa, a znak stoi już dłuższy czas. 

Radny Buliński zwrócił uwagę, że to nie jest droga powiatowa.  

Radny Kurowski stwierdził, że w organizacji ruchu na pewno tego znaku nie było. 

Radny Głowacki powiedział, że z jednej strony nie ma parkingu, a jednocześnie zakazuje się 

wjazdu do instytucji. 

Radny Kurowski zaproponował, że rozezna i wyjaśni tę sprawę i przekaże odpowiedź p. 

Głowackiemu.    

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący złożył wszystkim życzenia na Nowy Rok. 

Ad. 19 

Zakończenie obrad III Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady III Sesji piątej kadencji 

Rady Powiatu.     

 

       Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Powiatu 

      Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     

 

           


